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COPY TAPE 1 OF 2 - RECORD OF INTERVIEW BETWEEN DETECTIVE INSPECTOR
KEN BEMI OF THE CRIME AND MISCONDUCT COMMISSION AND DAWN

CRICHLOW. HELD AT SOUTHPORT ON 4 NOVEMBER 2005. ALSO PRESENT
INVESTIGATOR LUCINDA O'BRIEN

LEGAL OFFICER: THERESA HAMILTON

RE: OPERATION GRAND

KB = Detective Inspector Ken Bemi (CMC)
DC = Dawn Crichlow

LOB = Investigator Lucinda O'Brien (CMC)

KB  Ahh ... am on the morning of Friday the Fourth day of November 2005 (04.1 1.05). I'm
present in the office of Councillor Dawn Crichlow at Southport and I intend to conduct an
audio interview with her in relation to a present matter that the Crime and Misconduct
Commission in Brisbane is investigating relating to the Gold Coast City Council elections
held in March 2004 and events leading up to the election and also events after that
election. For the purposes of voice identification I ask every person present here starting
with myselfto state their full and correct name. My full name is Kenneth William Bemi.

I am a Detective Inspector of Police currently performing duties at the Crime and
Misconduct Commission in Brisbane.

LOB [I’m Lucinda Maree O’Brien an investigator with the Crime and Misconduct Commission.
KB  Your full name please?

DC  Ahh Dawn Mary Crichlow umm a Councillor Division 6 Southport Division.

KB Thank you. Can you please state your current address?

DC My current address is Unit C11/2 Rivage Royale, 75 Granton Parade, Southport.

KB  And your date of birth? |

DC 22742 (22 July 1942)

KB  And your current role in Council?

DC  I’m a Councillor for Division 6 which takes in umm part of ahh Labrador, Mulindina
(phonetic) and Southport.

KB  How long have you been a Councillor?
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DC  Since 1991.

KB  Always in Division 6?

DC  Yes ohh at one stage it was known as Division 4 but it was still the same area.

KB  And you last got elected as Councillor for Division 6 when?

DC  Ahh late in March 2004.

KB  The Gold Coast City Councils?

DC  That’s true.

KB  As part of your role as a Councillor can you outline to me what committees that you sit
on, if any?

DC At the moment I sit on the Engineering Services Committee. I sit on the Finance
Committee, the Co-ordination Committee and the Planning Committee.

KB  Can you just explain the roles of those committees what they discuss?

DC  Certainly — Engineering Services is really to do with the contracts that are awarded with
the Council and anything to do with roads ahh yeah doing things. That’s the doing part of
the Council ahh working in the parks, roads that type of thing. Finance ahh finance is ahh
working ahh with the money of the Council so there you're to do with the annual reports
right through and you’re to do with anything to do with the finance. The rest of the
committees what they do if they want to spend money they will approve it but then they
put it through the Finance Committee to also umm approve it as well. The Planning
Committee ahh is a committee of 8 people and ahh all applications to do with planning go
to the Planning Committee. That’s held once a week. The others are held once a
fortnight. Co-ordination ahh Committee that’s the policy making part of Council and
that’s become since the last election ahh it’s become a very small committee because
there’s been extra committees added to the Council that have taken the responsibility of a
lot of the co-ordination committee so it’s likely to have two or three agenda items on it
every fortnight.

KB  Can you tell me who the Chair is of each Committee?

DC  Sure ahh Rob Molhoek’s the Chair of Finance. Ray Hackwood is the Chair of
Engineering Services. Ted Shepherd’s the Chairman of umm Planning and David Power
is the Chairman of Co-ordination Committee.
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KB  Thank you. What I intend to do today ahh Councillor Crichlow is conduct an interview
with you in relation to the matter I've previously outlined that the Crime and Misconduct
Commission is currently investigating. It’11 take the form of an audio-recorded interview
and by that | mean whatever you say, myself and my colleague here says will be recorded
as we speak. Are you agreeable to participate in this interview?

DC Yes

KB Do you require any other person to be present here with you?

DC  No thank you.

KB  PerhapsifI can start [sound of paper shuffling] on the 3 1% March 2004 can you recall
being interviewed by a legal officer Mr Mark Docwra and Detective Sergeant Ed Batkin
in relation to a complaint that you had previously forwarded to the Crime and Misconduct
Commission?

DC Ican.

KB  Can you add anything further in relation to that interview that you had with those two
gentlemen?

DC No

KB  Can you recall what you outlined to those two gentlemen the nature of your complaint?

DC My concern at the time was certainly umm about the election and about what happened
after the election yes.

KB  So what you’'ve stated in your interview with those two gentlemen you can’t add anything
further?

DC No

KB Inrelation to the election held in March 2004 here on the Gold Coast can you provide or
do you wish to provide any information in relation to it that you want to draw my
attention to generally about any issue?

DC No

KB  That you haven’t previously told those gentlemen?

DC  That’s right.
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KB  Alright. So nothing further?

DC No

KB  Can I ask you during the lead-up to the Gold Coast City Council elections in 2004 did
you have any involvement with any of the candidates who were running? In other words
did you have any involvement in the sense that did you support any of the candidates or
give them any advice?

DC  1had one candidate come to me and that was Grant Pforr. I was umm part of Southport
was Main Beach until we had the amalgamation of the two Councils and he was the
President of Southport umm Southport Surf Life Saving Club but that’s at Main Beach
and I’d met him on a couple of occasions when they did an extension to that building.
Well he came in to see me umm and to tell me he was standing for Council and ahh he
asked me you know what the Council was all about and I just roughly umm told him and
umm and that was it. Idid attend one or two I’m not quite sure open meetings with the
Citizens for Democracy only umm as an observer ahh because I was aware some of the
candidates were going to be there and I like — quite frankly — I love hearing people’s
aspirations of what, what they do and I was aware the umm Mayor, the current Mayor
would be there so I went to listen. '

KB What was the title of that group you referred to?

DC  Citizens for Democracy they call themselves.

KB  And who were — or who was involved with that group do you know?

DC It was basically I think put together prior to the election because some people were
unhappy that their valuations for ocean front properties had gone up so much that they
were going to have to pay a massive amount of umm rates and I think it was around about
that time so they formed some sort of alliance to try and get the Council to umm you
know lower the rates on some individual properties which I didn’t support.

KB  Who are they? Who are the members of the group?

DC  Ican’t even remember. It was just an open meeting and I think it was — I think it was
held at the Waterways Hall. I can’t remember.

KB s that group still in existence?

DC Tve got no idea.

KB Do you know a person by the name of Stuart Hill?

Complainant: OPERATION GRAND

Subject(s): OPERATION GRAND

Investigator: DETECTIVE INSPECTOR KEN BEMI

Statement OF: DAWN CRICHLOW

Legal Officer: THERESA HAMILTON

File Number: MI-05-2482

Directory :

Page5 of 21




163
164
165
166
167
168
169
170
171
172
173
174
175
176
177

g
180
181
182
183
184
185
186
187
188
189
190
191
192
193
94
o
196
197
198
199
200
201
202
203
204
205
206

DC  AhhyesIdo.

KB  Under what circumstances do you know him?

DC  He used to be the fireman ahh the Fire Warden at umm Abri Retirement Village in umm
Bower Street, Southport and he used to come to me when they wanted footpaths put in or
he came to Council about doing umm something about fire escapes and things like that so
that’s as I knew him at, knew the name.

KB  Did he have any connection with the Citizens for Democracy that you’ve referred to?

DC  Idon’tbelieve so no.

KB Do youknow if he’s got any other involvement in any community group around the ahh
March 2004 election? Had he any involvement?

DC L I I was un — I was aware he was umm the campaign manager because I saw the
literature. He was the authorised person of the candidate that stood against me.

KB  And who was that?

DC  Roxanne Scott

KB  So you believe that he was the campaign manager for Roxanne Scott?

DC  Well he authorised the material that was put out for her campaign yes.

KB  And what kind of material was that?

DC  That was umm invitations and, and, and brochures to say Vote for Me. How to Vote
brochures and things like that and then about ohh towards the end of the campaign it was
written up in the newspaper that she had disassociated herself with, with Mr Hill. By this
time I might say ahh he had certainly left Abri’s ahh as a position. He’d since when he
left Abri he has since ahh ahh got a job as a Surfside Bus Driver.

KB  How do spell Abri?

DC  A-B-R-I Retirement Village in umm in umm Bower Street, Southport.

KB  And now you stated before that you ran as a candidate yourself for Division 6 and you
were a successful candidate and you obviously got elected as Councillor for Division 6.

DC Idid
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KB  During the or on the day of the election did you receive any donations — financial
donations yourself in relation to your campaign?

DC No

KB  You didn’t at all?

DC  Any financial ahh no I had a campaign manager. He received donations yes.

KB  Alright. Who was your campaign manager?

DC  John Dickson

KB  And who is John Dickson? Is he?

DC  Ohh a resident of Southport [pause] retired yeah.

KB  So he was your chosen campaign manager?

DC Yes

KB  What tasks did he undertake in relation to your campaign, election campaign?

DC  Well I had alittle house in, in Scarborough Street, Southport. A little house ahh that we
rented ahh for the campaign and umm and T had a few people in that little house and umm
and he was one of those people but he was the one that organised all my printing and
stationery and things like that.

KB  What about in relation to any financial donations that were made to your campaign fund?

DC Mmm

KB  Youhad a campaign fund?

DC  Yesldid.

KB  Alright. You - did you receive donations, financial donations?

DC  Certainly

KB  IfI can just refer you to the Return of Gifts Register Form that’s been — well it’s got
relevant details of gifts that was received. IfIcan just get you to have a look through that
and can you tell me if that was completed by yourself?
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251 DC  Yes that’s my handwriting.

252
253 KB  And can you just go through those donations just the people that donated to the election
254 campaign fund as contained there?
255
256 DC  Sure - you want me to read them out?
257
258 KB  Yeah just the names that’s fine.
259
260 DC  Okay ahh Lex Bell.
261
262 KB Yep
263
- 264 DC  Ahhtwo hundred — do you want me to say the amount?
265

&6KB Yep
7

268 DC  $250.00. Raymar Corporation ahh $200. Southport Workers Club $500.00. James

269 Frizzell Automotive $500.00. [ui] Fing $1,000.00. Raymar Realty one donation of
270 $200.00 and one donation of $200.00. Max Dilmage $10,000.00. Nev Pask $2,000.00.
271 Meriton Group $5,000.00. Bricks Strike Pty Ltd $2,500.00. K & H Dart ahh $2,000.00.
272 Ingles Group $5,000.00. Auto Affair Car Wash $1,000.00. Sharks Ausie Rules Club
273 $2,500.00. Ron Bruce ahh Motor Trimmers $1,500.00. Leanne Sarroff $300.00.
274
275 KB  Thank you. So that was duly completed by yourself...
276
277 DC  Yes
278
279 KB ...that Election Gift Return?
280
281 DC  Yes,yes.
282
‘83 KB  And is everything contained in that true and correct to the best of your knowledge?
284
285 DC Yes
286
287 KB  Did you receive any other donations that’s not included in that return?
288
280 DC No Idon’t believe so no.
290
291 KB Inrelation ...
292
293 DC [overtalking] Sorry — I took that out from the receipt book given to me.
294
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KB  Okay

DC  Yeah

KB  Right-inrelation to those financial donations that you received were there any donations
from developer groups at all or developers?

DC  Ohh absolutely.

KB  Can you just identify who they would have been?

[sound of papers shuffling]

DC  Raymar Corporation $200.00. They’re a development group. They’re just around the
comner, around here in Marine Parade.

KB  Yes

DC  Umm I don’t know whether you’d call [ui] Fing a developer. He owns Australia Fair
here in Southport.

KB  Okay

DC  Raymar Realty those $200.00 and $200.00 ahh well I guess you’d call — well no he’s a
real estate agent in Ferrie Road ahh. Nev Pask ahh in [ui] Street, Southport $2,000.00
he’s a developer. Meriton Properties $5,000.00 they are. Ingles Group $5,000.00 they
are. That’s it.

KB  So you didn’t receive any other donations from developers that’s not included in this
Return?

DC  That’s right, that’s right.

KB  Have you ever voted on any matter where these developers who have made financial
donations to your election campaign fund have been involved ahh when you’ve been
sitting in Council either on any of those committees or sitting in Council itself?

DC  Well yes. There was this one here the Ingles Group. About 6 months ago an application
came to Council and umm I voted on it. The application was in the name of a ahh of two
people like Mary and John Smith and I voted on it and then it was brought to my attention
from a journalist that that umm application was actually owned by the Ingles Group ahh
because she had been told by another Councillor David Power that I had voted on
something to do with that. Umm
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KB  Did you know it was part of the Ingles Group at [ui]?

DC  Absolutely not. Absolutely not. So much so I was so angry about that the next week I
changed it where every application must have the name of the applicant at the time of
lodgement of the application and sorry the name of the owner at the time of lodgement
and the name of the owner on the date that we are judging that application.

KB  So was it a development application?

DC It was a development application and the owner had changed something like 16 months
before and yet it came to the committee in the previous owner’s name.

KB  How did you vote on that particular matter by that company?

DC I, Ithink I probably voted for it.

KB  Can you recall where the development was or where it referred to? Like where is the
development or?

DC  Ohh yes it was umm it was a development out at Coomera.

KB  Alright

DC  Yes

KB  Were you sitting in full Council as such or on a committee when you voted?

DC  No on the, on the Planning Committee.

KB Diditgo...

DC  [overtalking] And then went to full Council exactly the same way and as I say it was
brought to my attention by a journalist and so I just wonder how many other times that
has happened.

KB  Did anyone vote against that particular application?

DC  Ireally can’t, I really can’t answer that question but I do have a copy of the application
and the Minutes which would confirm whether or not they did.

KB  So when you voted on that particular matter did you think there was a conflict of interest
in relation to yourself with that company?
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382 DC  Certainly not because the applicant and the owner’s name was completely different. It

383 was the previous owner from something like 16 months beforehand.

384

385 KB  Alright. If you can just keep having a look at that Return and identify any other matters
386 that you may have voted on?

387

388 DC No

389

390 KB  What about in relation to the Meriton company?

391

392 DC  NoTlhaven’t. I, Ithink it’s only come up to Council once and umm ahh and I’ve excused
393 myself if it’s come up at all. No, the answer’s no.

394

395 KB  Right so you haven’t voted either in your capacity when you’ve sat on the, one of the
396 committees in relation to a development application from the Meriton Group or in

a/ Council?

399 DC  Ohh I'm sorry I do remember there was an application that came about umm putting a

400 swimming pool on the roof or something and yes I declared an interest ahh conflict of
401 interest and left the room.
402
403 KB  So in other words you didn’t vote on it?
. 404
405 DC  That’s right.
406
407 KB  Was that on a committee or in Council?
408
409 DC Both
410
411 KB  Can you recall any other occasions where you haven’t voted on a matter...
412
3  DC [overtalking] No
4
415 KB ...because you’ve believed you’ve had a conflict of interest?
416 ‘
417 DC No
418
419 KB  So apart from the ahh Meriton Group are there any others?
420
421 DC No
422
423 KB  The Meriton Group are they developers of the Sundale site are they?
424
425 DC  They are.
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KB  Did you ever have to vote on anything in relation to the Sundale site coming from the
Meriton Group? Anything they had put forward to be approved?

DC  Only that one on the swimming pools on the swimming pools of the roof.

KB  Right and like you said you didn’t vote on that ‘cos you excused yourself.

DC  That’sright. And I must say umm that ahh the owner of the Meriton Group umm has
been a family friend for many years.

KB  So where was the swimming pool put that was on top?

DC  On, on top of the roof. They came with a change to have both the penthouses have a
swimming pool put on.

KB  That’s on the old Sundale site there?

DC  That’s right.

KB  So you’re certain that you can’t recall any other instances where yoﬁ’ve either excused
yourself or have voted on development applications from any of the contributors to your
election campaign fund?

DC  That’sright.

KB  IfI can just refer you to a matter involving a rates discount issue pertaining to the
Sunland Group.

DC  Okay

KB  You’re aware of that matter?

DC Tam.

KB  Can]I get you to outline your knowledge and any concerns that you may have pertaining
to that particular issue?

DC I’ve got concerns about that issue and it, it — what happened was it was a Finance
Meeting and the agenda item came up. I’d read the agenda item and I was fully aware in
which way I was going to vote. It was quite clear there should have been no discount
given on this application. The agenda item went through that the application — the
applicant had tried to get a discount on I think 3 occasions and didn’t and then the
applicant went to the Mayor according to the agenda item and, and the Mayor asked the
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Department to bring it back again and consideration to be given for waiving the discount
on exemplary I think the word was circumstances. Umm I arrived at the Finance Meeting
and ahh there were two people in the room and I was aware those two people worked for
umm Sunland because only that morning an application had gone through for Sunland
about putting wrapping around the building and one of the people there —and I just forget
his name at the moment but I’d know his name — one of the gentle — ahh the man had
been and done a presentation on giving approval for this extra work to be done on the [ui]
1 Building. Ahh the Finance Committee exists of ahh is myself, Councillor Sarroff ahh
Councillor Molhoek’s the Chair and Councillor Power and the Mayor is ex-officio and he
arrived too. The application came up and the Chair gave the people in the room umm ahh
said they could sort of put their case across to us and they put their case across to us. L, I
believe Imoved that the discount not be waived. Umm I believe it was second — I believe

it was seconded. Anyhow it went down 3 to 2. Went to Council the following week and
once again ahh the discount was allowed.

KB  Can you recall who seconded it? You moved a motion that it ahh that the officers
recommendation. ..

DC  [overtalking] Ahh well Councillor Sarroff I believe.

KB  Your motion was that the council officers recommendation be adopted, that the discount
not be allowed.

DC  That’s true.

KB  Did you call for a division at all or was there a division called?

DC  Normallyin a, in a committee meeting you don’t call for a division. I could have had my
name recorded against it, as voting against it ahh against — I’m not quite sure —but I mean
I just wasn’t happy.

KB  So you're at — this is at a committee meeting you were referring to.

DC  It’s at Finance.

KB  Finance Committee Meeting.

DC  That’s right.

KB  And who is the Chair of that?

DC  Councillor Molhoek.

KB  Councillor?
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DC  Molhoek. Rob Molhoek — and the Mayor umm I can, I cannot remember — I’ve since
found out that he has been to a couple of finance meetings before but I could not
remember him ever coming in to a finance meeting so the vote would have been two all if
he had not have been there and the, and the Chair would have had to have a casting vote.

KB  Can yourecall who was present at that Finance Committee Meeting?

DC  Ahh you mean the visitors?

KB  No, just the ahh the members.

DC  Ohh certainly myself, Councillor Sarroff, Councillor Power and Councillor Molhoek and
the Mayor.

KB  Right so there were five.

"DC  That’s absolutely...

KB  That’s the normal?

DC  No normally it’s four but the Mayor is ex-officio on every committee. He can turn up
and get a vote if he so wishes.

KB  And that’s what you’re saying that if he hadn’t have done so it would have been two all?

DC  That’s right.

KB  So obviously there was just yourself and Councillor Sarroff who voted that it shouldn’t
be allowed the discount to Sunland.

DC  That’s true.

KB  And Councillor Power, Councillor Molhoek ...

DC  Molhoek

KB ...and...

DC  The Mayor

KB  ...Mayor Clarke voted that it should be.

DC  Absolutely
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KB  What happened after that? Okay, so the — your motion was lost obviously.

DC  Yes

KB  What happened to?

DC It went through to the full Council then to ahh to be judged by the 15 members of the
Council as to whether the discount should be allowed or should not be allowed.

KB  And what was the result of that?

DC  The result was umm Sunland got their discount.

KB  Can you recall who voted for and against that...[ui]?

DC  Ireally can’t but I would say, I would say a division would be called.

KB  And can you just explain what you mean by a division for the purposes of the record?

DC  Ohh a division — well if you feel strongly against something at full Council and, and you
want to see how the voting pattern is going and so it will be shown on the Minutes of the
Meeting, you know down in history, you usually ahh ask for a division to be called, the
names are recorded for and against.

KB  So that records who voted for it and who voted against it.

DC  Absolutely

KB  So you’ve got arecord in other words.

DC  Absolutely

KB  Ifyou don’t call for a division is that still recorded or it isn’t?

DC No

KB  So you think you would have called for a division at Council?

DC  Ibelieve I, I should have...

KB IfIcanjust...

DC  ...because I was upset about that one.
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KB  IfI can just refer you to the Minutes I have here and it refers — there’s two dates there’s
it’s got the 340" Council Meeting 15 November 2004.

DC Mmm

KB  The Finance and Internal Services Committee Meeting 9™ November 2004.

DC Yes

KB  Which one does that refer to?

DC  Umm change recommendation — the officer — the motion was lost ahh that the discount
be granted on [mumbling] Committee recommendation — this refers to the umm finance
meeting. The Finance and Internal Services meeting on the 9™ November.

KB  Soitdoesn’t refer to the full Council meeting in relation to it?

DC No

KB  Okay. Andifyou have alook at item 2 you believe that is accurate. That’s a motion that
was voted on and how you voted?

DC  Absolutely yes.

KB  Soyouhad a firm belief that the Sunland Group shouldn’t be allowed the rates discount?

DC  I’msorry but I have had pensioners sitting opposite my desk that have been in hospital at
the time when their rates have been delivered at home and they have never had their
discount waived. There is no — in the time — all the time I’ve been in Council we have
had not been allowed and this was allowed as a presentation to the Committee which
once again on all the time I’ve been on Finance I believe this is the only presentation
that’s ever been allowed for people to come in and do their presentation.

KB  Can you recall who delivered the presentation?

DC  Ahh it was two — it was the umm Anne Jamieson did most of the talking. She was the
General Manager of Sunland and the other man is, is their architect and I do not
remember his name.

KB  And can you recall their reasoning why it should be allowed?

DC  Ohh well first of all they said that it didn’t go to the right address. Then it did go to the
right address, then the company they didn’t recognise the company name and then they
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did recognise the company name and, and if, if that discount, if that discount was not
going to be supported by Council when other community groups came to them for gifts
for example the, if, the Mayoral Committee wanted a donation if they didn’t get that
discount they would have to say no to other requests.

KB  So can yourecall any particular Councillors that had — apart from yourself and Councillor
Sarroff that had strong views that it should not be allowed the rates discount?

DC  Ireally can’t remember and 'm, I’m saying hopefully in the full Council a division was
called but certainly it would have been recorded in the newspaper because it was a
controversial issue and, and I believe the newspaper would have recorded who voted for
and again. Ibelieve Councillor McDonald would have voted against the discount. She’d
been on the Council for a long time and, and wouldn’t have seen other approvals go
through like this but I, I cannot answer your question.

KB  Can you recall a letter being received from the Falcon Group in support of the Sunland
Group receiving a rates discount at all?

DC  Not at all.

KB Do you know the Falcon Group?

DC  Not at all.

KB  Is there anything further you’d like to add about that rates issue?

DC Nuh

KB Butin any event the rates discount was granted?

DC It was.

KB It was allowed in other words and the Sunland Group received their rates discount.

DC  They did.

KB  Was that pursued any further after that and it was put through full Council that they be
allowed to receive their rates discount? Was there any other action taken?

DC No

KB  The next matter I’d like to discuss with you involves a matter that you have referred to
the Crime and Misconduct Commission relating to the Director of Engineering Services
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being pressured by some Councillors to give jobs to a Gold Coast Liberal Party identity
that being Lionel Barden I believe.

DC Yes

KB Can you outline your concerns in relation to that matter? You can start from the
beginning and work your way through that if you wouldn’t mind.

DC  Ahh well my concerns have been for some time about work that has been given to Mr
Barden and prior to Mr Barden umm ahh Fibre Light Industries which he was the ahh
director and I believe Managing Director of and things didn’t work ahh he — after Fibre
Light did some work for the Gold Coast City Council. It was on the bridge here at
Sundale and that was in 1992 and it didn’t work and the Chevron Island Bridge had come
up where they had signs put on the Chevron Island Bridge saying Chevron Island and
Surfers Paradise and it didn’t work. And then there was another job that the-Chamber of
Commerce gave in Beenleigh and ahh this was after Mr Barden had left Fibre Light and
had gone into receivership and, and Council had words about Engineering Services one
day — we were talking about the jobs that Mr Barden seemed to get through Council and
we’d just spent — given him another year’s rent for an organisation he set down ahh up at
the Airport. We paid the rent ahh for space in that showcase at the Airport and we were
just talking and Council Hackwood said yes he wasn’t happy with the lights that had gone
in at Beenleigh and umm and the director was there at the time and in front of I believe
Councillor Douglas, myself, Councillor Hackwood I believe umm he said that ahh ‘you’d
be amazed how much pressure’s been on us to give this man work’ or ‘jobs’ one of those
‘work’ or ‘jobs’.

KB  Who said that sorry?

DC  Ahh Warren Day, the Director of Engineering Services.

KB  Can you recall...

DC [overtalking] By Councillors — pressure by Councillors.

KB  Did he identify those Councillors?

DC  No he didn’t.

KB  Can you recall when you had this conversation with Warren Day at all?

DC  Well it was either prior ahh before an Engineering Services Committee Meeting or after—
more likely after because normally everybody arrives right on time for those. So it would
have been after a Engineering Services Committee Meeting.
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KB  Did he provide any further details as to what kind of pressure?

DC  No hedidn’t.

KB  So generally he just said well what he stated was that ‘you wouldn’t believe the amount
of pressure that’s been placed on him’?

DC By some Councillors to get work for Mr Barden.

KB  And can you outline the work that was being performed or that Council had some
connection with Mr Barden with at that time? Was there any work Council was
performing for Mr Barden?

DC  Ahh well no Mr Barden was performing for Council.

KB Right

DC  The work at Beenleigh I believe it was a roundabout and, and the — it was done through
the Beenleigh Chamber of Commerce umm so they actually commission the work so it
didn’t go to tender in other words. They actually commission the work for the Chamber
of Commerce the Divisional Councillors supported it so a, lights or a light went up at -
Beenleigh. Umm Showcase could have been still opened at that time where umm where
Mr Barden was given umm 12 months rent and then it closes down in 12 months. So it
could — might have been just after that too. So he has had ahh done quite a lot of work
for the Council.

KB  Okay. I guess the point I was trying to make did Council perform any work in relation to
where Lionel Barden’s business may have been? Like any ahh preferential treatment did
he receive from?

DC  Well he got rent for a space down at Showcase umm and and also at that time was — it
was brought to my attention also at that time where Council paid Mr Barden to do the
catering for a team of baseballers, footballers a team of some sport to have their umm
have a launch at his Showcase and Mr Barden actually umm ahh received the money and
did the catering himself personally.

KB  Areyou aware of any work that was being performed on the Chevron Island Bridge at all
any lighting?

DC  Yes yes this is what I mentioned earlier. He got the job after he’d left Fibre Light. How
he got the job I don’t know. To do the lights on the Chevron Island Bridge. One said
Chevron Island as you came to it and the other one said, the other end of the bridge said
Surfers Paradise.
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KB  Can you add anything further in relation to Mr Warren Day being pressured by certain
Councillors in connection with Lionel Barden?

DC  Ahh no ahh no I ca.. — well all I can say is ahh we were outside — we were outside the
Church in a Church in umm Mermaid Waters. There was a funeral. Justin Hickey’s
funeral and Warren Day was there and he said umm ahh ahh sorry Suzie Douglas was in
the group too and he said that the CMC I think had spoken to him umm over this matter
and he, he didn’t really say it he was just sort of saying umm ohh you know, you know
other Councillors.

KB  But you’re not aware yourself personally of any pressure having been placed on Warren
Day apart from what he has told you?

DC  That’s right no.

KB  Youhaven’t got any first hand knowledge?

DC  No not at all.

KB And you can’t recall when that conversation with him took place? It could have been ata
meeting you outlined previously but you don’t know the date or?

DC  Noldon’tknow the date. Actually on my complaint the date would have been recorded.

KB  Was there any other person present when you had this conversation with Warren Day at
all?

DC  Ahh yes Councillor Hackwood and Councillor Douglas.

KB  And did they...

DC  [overtalking] This is at the meeting.

KB At the meeting?

DC  Yes

KB  Sohe was addressing the meeting?

DC  Hewasn’t addressing. It was just casually after it was over we were talking about things
you know how you talk about things.

KB  And he just said that umm what prompted him to say that?
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DC  Well we’d been talking about umm ahh the lights up at Beenleigh and, and maybe the
Showcase had come up I don’t know so we were talking about that.

KB Is there anything further you want to say about that complaint?

DC No
LOB We might just change the tape [ui]

KB  Thank you. The time now is 11:52 am. This interview is now suspended.

DC Do you want a cup of coffee or tea or something?
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COPY TAPE 2 OF 2 - RECORD OF INTERVIEW BETWEEN DETECTIVE INSPECTOR
KEN BEMI OF THE CRIME AND MISCONDUCT COMMISSION AND DAWN

CRICHLOW. HELD AT SOUTHPORT ON 4 NOVEMBER 2005. ALSO PRESENT
INVESTIGATOR LUCINDA O'BRIEN

LEGAL OFFICER: THERESA HAMILTON

RE: OPERATION GRAND

KB = Detective Inspector Ken Bemi (CMQ)
DC = Dawn Crichlow

LOB = Investigator Lucinda O'Brien (CMC)

1 KB  Thetime nowis 11:56 am on Friday momning the 4™ day of November 2005. This is an
2 interview with Councillor Dawn Crichlow is resumed. Councillor Crichlow if I can just
‘ 3 direct your attention back to a previous point that I've discussed with you in relation to
4 supporting any candidates for the March 2004 elections held here on the Gold Coast.
5 You mentioned Councillor Pforr.
6
7 DC Mmmm
8
9 KB  Were there any other candidates that you supported?
10
11 DC  Well I didn’t support Councillor Pforr he came in to see me once because he knew me
12 ahh knew as — and I actually went to Rob Molhoek’s launch over at umm over a [ui]
13 Seafoods ahh just to, you know, like I love secing people’s aspirations and ahh and I went
14 over there and I saw umm quite a few people from the Chamber of Commerce and I
15 basically left early.
16
17 KB  Okay
18
'1 9 DC Veryearly.
20
21 KB Did you provide any of those two people with any kind of support in any way? What
22 you, you consider support? :
23
24 DC No
25
26 KB  What about in relation to a—is it a journalist that you have some association with Henry
27 Lack? : )
28
29 DC  OhhHenry. Well when umm when Grant, Grant Pforr came over here I said I know this
30 man ohh Henry Lack who’s done campaigns for me Henry Lack —he has gothow torun a
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campaign. He — it’s a sheet of paper and he, he sells it to people who want to run a

campaign and I said I gave him the phone number and that was the, that was the end of
that. Whether he went ahead with it.

KB  You gave who the phone numbers sorry?

DC  Igave Grant Pforr umm Henry’s mobile telephone number.

KB  And Mothoek you didn’t ahh actually provide that information to. ..

DC No

KB  ...you just attended his launch over at [ui] Seafood there?

DC  Yep

KB  Did you believe that they were good candidates Molhoek and Pforr at the time of you
speaking to them?

DC 1 Ididn’tjudge them. Ididn’t, I didn’t judge them and, and you know P'm, P'm too long
in the tooth to ahh you know believe everything I hear.

KB  Did you believe what they stood for at that time?

DC  Ohh there was no what did they stand for. They came to say how, you know, what’s local
government all about, you know and I try to tell people it’s just grass roots and you
shouldn’t get you know involved in, in anything but rates, roads and rubbish to be honest
with you and umm look after people’s footpaths and make sure the street signs are up and
things like that and that to me, that’s my only sort of advice to anybody.

KB Do you know what motivated Grant Pforr to come to you originally?

DC  Only yeah well he, he met me over — when he was the President of the Surf Life Saving
Club.

KB  That’s what you outlined previously.

DC  Yes

KB  Was there any other factor apart from that do you think?

DC No

KB  So he just simply turned up here one day or did he contact you or did he see you?
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DC  Ohhhe probably would have been made a phone ahh ahh umm an appointment with Gail.
I can remember he did sit there.

KB Inrelation to Mr Molhoek...

DC  Mmmm

KB  ...did you have any conversation with him at his launch? Did you speak to him in
person?

DC  Ohh just hello how are you you know that’s it no, no, not nuh.

KB  Soyouwouldn’t describe it as support apart from you turning up at his, at his what was it
a campaign launch or an information session?

DC  Yes and I'd heard it on the radio that he was having a band there and I’d heard it. ..

KB  Campaign launch.

DC  Yeah yeah.

KB Do you know a person by the name of Bob Janssen at all?

DC  Yes

KB Can you tell me under what circumstances do you know him?

DC  Abh he stood against ahh Bob La Castra at the last election in 2000 and I handed out for
him.

KB  So you got on pretty well with him?

DC  No not really (laughing).

KB Do yousstill get on okay with him or?

DC  No not really.

KB How would you describe...

DC  [overtalking] I never really got on with him at all umm you know he seemed, he seemed —
well once again seemed to be a presentable kind of, kind of fella umm you know and, and
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I'said well I'm not doing anything okay I'll hand — he asked me and I said okay I’ll hand
out for you.

KB  When was that? When did he run?

DC  2000. The year 2000 against Bob La Castra.

KB  And of course he wasn’t successful Mr Janssen.

DC  Nohewasn’t. And nobody stood against me so that’s why I had a bit of time.
KB  So you aren’t opposed, elected unopposed that time.

DC  Yeah yeah.

KB  Alright so you handed things out for him. ..

DC Yep

KB  ...Mr Janssen was that at the — on the election day or beforehand?

DC  That was on election day over at Ashmore Primary School in umm Currumburra Road
and umm I believe I was too noisy.

KB  Did he have, did he have an involvement with the Chamber of Commerce at all?

DC  Atthattime [, I don’t remember to be honest with youldon’t remember. Iknow now he
is.

KB  Was it a case were you on his election campaign team?

DC  Nonotat all. Ijust gave him one hour umm ahh outside the school. One hour maximum
outside the school and I think I took one yeah a friend of mine with me.

KB  Now if1I can just ask you at this stage in relation to your original complaint and you’ve
already discussed that you have been interviewed about that. ..

DC Yes

KB  ...bytwo other people just in summary in relation to your original complaint which is the
biggest one it appears is there anything you’d like to highlight to me again here today
before we conclude this interview about any of your concerns, any specific concerns or
just anything you want to highlight out of that complaint?
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162 DC  Nonot at all. That was the complaint at the time and that’s the way it stands.

163
164 KB  Okay and you’ve already stated quite clearly that you haven’t anything further to add
165 apart from what you stated to the other two investigators at that time.
166
167 DC  That’s right.
168
169 KB  Lucinda do you wish to ask anything?
170
171 LOB No thank you.
172
173 KB  Now Councillor Crichlow would you like to add anything about any matter we’ve
174 discussed here today or any other matter that you’d like to bring to my attention?
175
176 DC  Mmm no I don’t think so. No I don’t believe so.
177
8 KB  That being the case do you agree that you’ve participated in this interview of your own
79 free will here today?
180
181 DC  Yes sure.
182
183 KB  Is what you’ve stated true and correct to the best of your knowledge and belief?
184
185 DC ltis.
186
187 KB  Once again thank you for your time. The time now is 12:03 pm on the afternoon of
188 Friday the 4™ day of November 2005. This interview is now concluded.
189
190

191 TAPE ENDS
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COPY TAPE 1 OF 1 - RECORD OF INTERVIEW BETWEEN DAWN CRICHLOW AND
MARK DOCWRA OF THE CRIME AND MISCONDUCT COMMISSION; ALSO PRESENT

DETECTIVE SERGEANT ED BATKIN OF THE CRIME AND MISCONDUCT
COMMISSION

LEGAL OFFICER: MARK DOCWRA

RE: COMPLAINT BY DAWN CRICHLOW

DC =DAWN CRICHLOW

MD = MARK DOCWRA

EB = DETECTIVE SERGEANT ED BATKIN
Ul = UNINTELLIGIBLE

1 EB ‘Kay ah today is Wednesday the Thirty-First of March 2004 this is a-taped conversation
. 2 taking place at .. what’s the address here
3
4 DC 75 Brighton Parade Southport
5
6 EB  And the conversation’s between Senior Legal Officer Mark DOCWRA and Detective
7 Sergeant Ed BATKIN of both of the CMC and your full name please
8
9 DC  Dawn CRICHLOW, I’m the Gold City Council, Division 6 Southport
10
11  EB  Ahalso
12 '
13 MD  AhDawn you’ve asked ah .. ah or you’ve called for a, the CMC to investigate into certain
14 ah relationships between developers
15
16 DC (Ui
17 , ) :
18  MD  Property developers on the Gold Coast and members of; of the Gold Coast City Council
19 and candidates, in the recent election, could you explain to us what your concerns are
20
21 DC  Yeh certainly I believe that this started some six months ago, ‘we started getting
22 suspicious after some of us hearing ah ah, people talking ¢’ closing to each other and very
23 very fancy literature being put out actually it wouldn’t be called ah, ah election material
24 it’d be called propaganda, and we heard, the ones that were cormected with it are, were
25 all, a’ involved with a company at Robina. At that time, we didn’t know which company
26 it was, ah but we’ve since believe it’s a company called Quadrant, there was a public
27 relations company, ah that are involved, we were also suspicious of a ahm, of alegal firm
28 holding the money, ahm holding the money for, er for, certain candidates and for certain
29 councillors, and the legal company ah we believed it was, was ah Tony Hickey and
30 Associates, ah, the Gold Coast Bulletin phoned up ah er Tony Hickey and Associates and
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who absolutely denied it and only last week um I went to a function where Tony
HICKEY himself was, and he got very angry when I mentioned the subject but did admit
that he had put money into, certain candidates .. So, this is it, it just started building up
and building up and they were denying it the Bulletin was on to it then me, David
POWER Sue ROBBINS LA CASTRA and and SHEPHERD, were all denying they had

any involvement with any other candidate that was coming up and categorically denying
it over and over again .. ah

MD  Can I just inter interrupt there for a moment

DC  Yeh

MD  The particular ah, members of the ah Gold Coast City Council candidates that you’re
referring to, they’re the ones that’ve been ah identified in recent ah editions of the Gold
Coast Bulletin is that correct? S

DC  That’s right

MD  Right and they’re names are, are Lionel BARDEN, ah

DC  He was not a candidate but he’s now been labelled the chairman of the group

MD  Okay Sue ROBBINS

DC  Sue ROBBINS, current councillor

MD  Ah David POWER

DC  Current councillor

MD  Ah Ted SHEPHERD

DC  Current councillor

MD  Ah Bob LA CASTRA

DC  Current councillor

"MD  Ah, Grant PFORR

DC  Ah successful candidate

MD  Right Roxanne

DC  SCOTT
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MD SCOTT

DC  Unsuccessful candidate

MD  Alright Brian BOW

DC  Brian ROWE

MD  Bri’ beg your pardon ROWE

DC  Unsuccessful candidate

MD  And Greg BETTS

DC A successful candidate

MD  Okay .. now, can you identify for us ah who are the persons ah you, ah believe, ah were
funding, their candidate, candidature for the, this recent election

DC  Well it has come forward that it was under the Lionel BARDEN trust.

EB [Clears throat]

DC  Andwehave a, they haven’t identified that’s, where that trust is held, (ui) through which
solicitor .. ah .. er but also has come to the fore that ah, it was ah, Brian RAY, Brian RAY
and ah Soheil ABEDIAN, the U-D-I-A have now said it’s fantastic that ah this er the
candidates have got in, and .. and that’s it

MD  Okay, did you just say the U-D-I-A

DC  Yes

‘MD  What’s the U-D-I-A?

DC  Urban Development Industry Association, today in the Gold Coast Bulletin, have said
they’re very pleased, now they might get what they want ah which is their infrastructure
charges which we all voted on ahh, a moratorium put on those and also ahm a-delegated
authority for, for ahm, at council officers, you see this is how I think it first started

DC  Okay

DC  Ah .. in, in September, just after our new town plan came out, in Septefnber, the, an
agenda item came to council, the, director had been to both Planning and Development
North and Planning and Development South to get the feelings of the councillors asto
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whether they would support delegate more delegated authority for the officers. He must
of got the feeling right because an agenda item came up, and ah, that agenda item, ah
recommended ah delegated authority for, the chairman of the committee and the, and the,
councillor of the area. What the excuse was, since the new town plan and superseded ah
planning authority have come in ah, then there’d been giv’ so many applications have
come to council. And so, therefore it was hard to get the town planmners to-assess it, so we
wanted to ah bypass that, and allow just the chairman of the committee and the divisional
councillor . Well they were successful when it came to ah, our first committee ahm, co-
ordination committee the vote was 8 to 7, yes the delegated authority and I'spoke strongly
against it as did other people. But when it came to full council the following Friday, what
happened there was, ah, one of the ones pushing it, Councillor ROBBINS ah, a nephew
of hers had had an accident in the Army so she wasn’t able to be there, so the vote was 7
all because she wasn’t there, and the Mayor used his delegated authority to stop it . Since
then it’s been full on .. in November ah I chair the Property Industry Advisory Committee
and in November when we had the meeting, one of the, ah one of the people on itis a
man called Greg MAITE .. ah he’s in charge of Lewis Land and he’d-put a, a general
business item to come up, about delegated authority .. I .. finished the meeting and 1 said
now general business, and he was sitting to my right, there was only one other councillor
on that committee that was in attendance and that was Councillor SARROFF and he was
sitting there, and he said look there’s no need to talk about this in general businessrno_w,
we’ve had a meeting with ah the director, Warren ROWE. With that, our director was
sitting on a chair that side not round the table, he left like a scared rabbit, he ran I've
never seen anything like that happen before, he said, it’s alright, ah it’s gonna take time
ahm, ah but we’ll get the delegated authority and I went off my tree of course, and went,
no way in the world you’ll get the delegated authority this is not right, and here it is
November, you tried to get it in September, it didn’t happen. And where are the
applications? We have been lucky since that, decision in September, we have been lucky
to have had, four, agenda items on each council, meeting, four, well where are these so
called .. agenda i’ er all these massive applications, they’re not coming to council, are
they holding them back from the, for this election, or what it is, but certainly with the
amount that’ve been filtering through to all our planning meetings, certainly didn’t
warrant any delegated authority. So ah, that’s as I seeit, ] and I see then, that ah, they had
to get like minded people, into the council, and it had to be funded fully by the likes of
Greg MAITE and U-D-I-A ah so as they could get their own way. - : '

MD  Right could I just ask ahm the, minutes of the relative council meetings

DC Mmm

MD  Or, Planning Development Committee Meetings ah are they available over the inter
internet do you know?

DC  Yes they certainly are

EB [Clears throat]
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166
167 MD  Alright so

168
169 DC  Planning and Development South and Planning and Development North you will see, the
170 front page will show you how many are on, on each agenda yes
171
172 MD  Okay
173
174 DC  Each meeting
175
176 ~ MD  Alright now ahm .. do you, ah have .. or are you aware .. of, any particular agreements,
177 between developers and individual candidates, as to, possible courses of action that they
178 might .. ah .. pursue once they get into council? =
179
180 DC  No they’ve only been mentioned as like minded people. For example the candidate that,
181 ran against me, there was so much money even on election day there were models ... Do
182 you want me to close the door?
183
184 EB  Yeh that’s actually your front door .. if you could that’d be good thanks
185 '
186 [Clears throat]
187
188 DC  Good hey .. [door closes] .. it’s got the vacuum cleaning going
189
190 EB  Yeh
191
192 DC  There were even models on the day and what has been said now in the paper and if you
193 go back on the papers is, ah that they were just told, to s’ ah spend the money, and ah
194 they will get fixed up for it from ah this trust fund
195
196 MD  Okay
197 , '
198 DC  So, so as they would be like minded and, wel” well once you’re like minded that means ,
199 ah. that means you’re working together. As a matter of fact I had a phone call yesterday
200 from, ahm, both, Councillor HACKWOOD and Councillor SARROFF they were sitting
201 in the same room, but Councillor HACKWOOD, I don’t know why they rang me again
202 he phoned me earlier, and he’s been told by Councillor POWER, unless he or anybody
203 - elsethat’s .. out of this group .. if they don’t vote, for what, the group wants, they will get
204 no funding for their divisions whatsoever.
205
206 MD  Okay..what ..is
207
208 DC'  Lionel BARDEN do you want to talk about him
209
210 MD  Yes please
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DC

DC

EB

DC

Lionel BARDEN, Lionel BARDEN is a man that’s been around for some time he had a
company called Fibrelight, when I came into ah, er into, knowing Lionel BARDEN when
he got a job, for that bridge over there to put, fibrelight boats, boats going across the
bridge but, he put them up and it cost the council a lot of money but it didn’t work from
day one and so I’ve been trying to get him to, do it do it do it and he didn’t. Then he got
other jobs from the council which I can’t understand why he did, he got the lights on
Chevron Island Bridge but once again they never worked either .. he then went into
receivership after getting two million dollars from the Government he, he’s a

Which Government are you talking about

Ah State Government .. the State Government he got two million dollars for .. to ahm ..
for ah .. to .. do better things with fibrelight, you know to have, ah o

Help develop it

Develop it that’s the word. But he never did he never employed anybody to develop itin

his factory at Burleigh, he just bought the fibrelight from, from America and that is now

DC

gone into receivership .. only, last year sometime. He’s now come up with anotheridea
called Innovation Show Case a proprietary limited company and he’s started that next in
the old, airport nextdoor to this airport here, and umm, in September, ah an agenda item
came up to council and it went into close session because, some of us were very
concerned about this man and it is public money after all, and it was recommending that
he get twe’ twenty-four thousand dollars for twelve months rent from the Gold Coast City
Council down at his showcase, to showcase the Gold Coast .. I remember Max
CHRISTMAS was really angry about it cause he knew what had happened with the lights
so was Margaret GRUMMITT and so it bucked but the people behind this, David
POWER, Sue ROBBINS, they’re, Jan GREW was involved in it because, he has since
come out in the paper before, they’ve crowned him as, as, the mastermind sort’ve the
bagman, he has openly said he’s supporting Councillor GREW and- Councillor
SHEPHERD. Anyhow, they made notes, to try and give (ui) get me, defamed by himin
that, and he got it, got it through, so far he’s been paid twelve thousand dollars, ’ve gota
copy of that I can give it, what, what he’s been paid so far I asked for that on, Monday ..
and I oh also by the way I don’ I .. I switch all over the place I realise that that’s, they’re
the decision on the delegated authority .. and ah .. and so this Lionel BARDEN has now
believe, ah got ah big funding from the Federal Government. He’s involved Kylie with
ah, Margaret MAY and the Liberal Party of that area.

Right so you’ve handed to me ahm, a facsimile from the Gold Coast City Council on the
Twenty-Sixth of March, this year

Yeh
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MD  Ahm, addressed, to you from Nick MACQUARIE a Business Development Officer and
you’ve also handed to me ahm, a copy of Council Meeting dated 19 September 2003 apd
that concerns the ah .. the ah motions concerning the, delegated authority to deal with
planning approvals. Is that correct?

DC  That’s right

MD  Excellent .. alright so .. the .. your .. the information .. ah .. that you .. has led you to
become concerned, ah essentially derives from .. ah matters that you’ve become aware of,
during council business meetings ah in the last six months?

DC  Yes

MD  Ah, recent ahm .. ah, reports in the Gold Coast Bulletin, perhaps over the last week?

DC  Yes

MD  And ahm, is also referred to in these particular ah documents that we’ve just spoken
about? _

DC Yes

MD  Also ahm, you’ve referred to the ah Criminal Justice Commission ah investigation ah into
land developers ah back in 1999 at the Gold Coast City Council?

DC 1991

MD 1991 I beg your pardon thank you

DC  Yeh

MD  Ahm, er is there any other, particular, specific ahm, sources of information that you, you
think the CMC should be looking at, in relation to this issue

DC  Well even last Wednesday there was a mayoral ahm a mayoral breakfast put on, and I,
have been leaving early because election on

MD  Yeah

DC  Andmy officeis past the RSL and I came back, ahm early, it was 6 o’clock and there was
ah Ron CLARK and Lionel BARDEN’s car and ah .. Bob JANSON from the other
Chamber of Commerce at Nerang looking after — he looks after ah, Bob LA CASTRA
— and there were a few people there it was obviously they were having another kind of
meeting and I went to that breakfast and it was highjacked, you know it, poor er Gary
BAILDON walked in like a lamb to slaughter he wasn’t told they were voting he wasn’t
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told he could paid he’d be, wasn’t told anything, and, and the people, and some of those
people Bob JANSON ah, er John LANG and Ian SOLOMON are mentioned, in, in the
Bulletin as part of Lionel BARDEN’s group, and it was obvious he was in charge of even
that so, you wonder how, ah, far it has gone and who is actually in it because when, Ron
CLARK first came back from Melbourne, ah he actually met with most of the councillors
to get a like minded team and that’s the same, what they’re saying, they’re saying now
[mobile phone rings in background] like minded people so ah yeah

MD  Okay do you just want to answer that phone

DC  That’ll only go for three minutes er three rings

MD  Ohh .. okay

DC  Yeah .. yeah .. or four .. no three .. no four .. ah ..

MD  Can I just ask ah .. can you .. do you know, any.of the, or can identify for us, any
business, or corporate, corporation that may be associated with Brian RAY ..

DC  Ah businesses or corporations

MD  Yeah

DC  Ohhe’s done a lot of ahm developing on the Gold Coast .. actually The Bulletin I think it
was on Saturday did a resume of what where’s he’s been the developments he’s done up
at Coomera, this is where it all stems from all these, development and the delegated
authority he’s wanted for the Coomera area, there’s developers that have been, getting up
big big parcels of rural land, and under the'new t’ah ah town plan or integrated planning
act, you-don’t have to have, an actual re-zoning like you can put in an application for
anything and it can be judged for anything, whereas before if it was rural it was rural,
now you can put in an application for rural, and get it sub-divided into small lots if you
like, so, it’s it’s absolutely different to what the town plan used to be ah, prior to this so
[mobile phone rings in background] ' '

MD  Alright

DC  Yeh

MD Ah..

DC  Excuse me

MD - Just.. Dawn CRICHLOW’s gone to answer the phone
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DC  Hello .. yeh .. oh yes (ui) can I ring you back .. what’s your number .. (ui) .. thank you ..
yep

MD  Alright ahm perhaps you could ah, try and identify for us ah any businesses or corporate,
ah associations ah that, Soheil ABEDIAN has er that that you’re aware of

DC  Ohbusinesses

MD  Businesses company any connections (ui)

DC  Soheil (ui) doing the ah .. tallest tower, the biggest tower, in, in Surfers ..-Paigdise, he’sa
very, very large ah, developer on the Gold Coast, and he was in the paper himself only,
before saying we love you, Gary but, pull your councillors in line but, I[m,e_an, there’_’s
been no upheaval here. It’d be different, if if it had been a really, ah, ah hostile co_uncﬂ,
but there hasn’t been. Sure there’s some issues that we argue on, and develoPments ‘n
things like that, but on most policy issues, we s’, we, we do set the policy alright.

MD  Mmm |

DC  Soit’s,it’sit’s, big developer that’ s obviously wanting to get large developmentstbrqugh

“and ah, and, and that’s it, yes Soheil was involved in that, but I think it, youshould ah,
really, go to Quadrant .. And the lady that sta’ stood against me I, she is really.rgally
concerned now I would I would ah, whilst it’s fresh in her mind T would investigate
where she got her money from how she got it, and everything else like that, there’s aman
called Rob MOLHOEK '

MD  (Ui) [over talking]

DC . Who was successful in Division 4 ah, when he was named as part of that ca;tel, ah he
rang me and he said look I'm really concerned I only went to one meeting with 'them I
haven’t taken money from them and I'm really concerned what should I do, and I"d said
to him, ring up the paper and clear yourself and tell them the truth who was at the
meeting, which he did do, and then when they. spoke to POWER and .ROBBINS,
POWER and ROBBINS denied there was ever any meeting-and (ui) anythm’g’ but th.en
that afternoon, after they were given, by the report, because Rob MOLHOEK said, |
they’ve (ui) actually given him a brochure to copy his from, they then all of a1‘4‘su<i:c.1en :
looked at their diaries and realised oh yeah there must’ve been a meeting,-*-so,:l, Tthink
there’s a few people that are really scared and, I think that they should be chatted to,
immediately o

MD = Alright

DC  That’s what I think
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388 MD You you ahm, said that ah we should make. enquiries with Quadrant, can you explain

389 what Quadrant is
390
391 DC  Well apparently it’s his, we heard early in the piece there was this person doing all the
392 logistics or something apparently it’s a public relations company, and works at Robina,
393 and they would have been the ones that would’ve put all the ads in the paper and
394 everything else like that, and I er er and so they were the ones that, did all, the work I
395 guess, and then Lionel BARDEN was the one that got the money in from the developers,
396 and whether this Lionel, it’s been mentioned in paper Lionel BARDEN trust, and he has
397 replied to that on Saturday, in such a bad way
398
399 MD In the Gold Coast Bulletin
400 Iy
401 - DC  In the Gold Coast report and he actually e-mailed them, on Friday night and it’s pretty
402 pathetic what he had to say, oh’ll yeah there is a trust ah, but, he er Tony HICKEY’s
403 name hasn’t come out yet v B
404 B
05  MD  Okay right ahm is there any other specific matter that yowd like to raise with us ‘n ..
406 . suggesting avenues of enquiry we might go down N
407 -
408 DC  Ahm .. (ui)about .. ah that’s (ui) Lionel attempts to explain (ui) [voice fades out] ... Well
409 now .. it’s a very interesting thing .. because there were Jim SOORLEY .. Jim SOORLEY
410 . ah supported and gave a, a you know a tick, to Gary BAILDON during the election ..
411 now whether he thought Gary BAILDON was going to get in or not, and the day after the
412 election, then, ah .. Ron CLARK says Jim SOORLEY, is going to, run, the City for or
413 help me, for the first hundred days of the City, well in the Gold Coast Sun it’s come out
414 today Sue ROBBINS, is really angry about that, because he apparently was to consult
415 when he couldn’t get, Devine Homes, when they couldn’t get through a very large sub-
416 division, past Sue ROBBINS a few months ago, they actually employed, Jim SOORLEY,
417 as their consultant and he came down to see her, she still said no she wouldn’t be
418 supporting it it’s in her Division, and he made further, as she said further phone calls, to
419 her in the run up to the election, and here it is, now, ahm, he is now advising and so,
420 today he said yes he was a consultant for Devine Homes but he’s phoned him yesterday,
' 421 when and they’ve let him out of that contract ' :

422
423  MD  Okay
424
425 DC  So the whole thing is smelly
426
427 MD  Canljust ask you you’ve mentioned the Gold Coast Sun there
428
429 DC  Yes
430
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MD  Ahm previously you’ve indicated to us that we should look at articles ahpublished by the
Bulletin in the last seven days, ahm is there anything other than ah today’s Gold Coast
Sun that we should be looking at

DC  Ohab’ Ive got a pile there of of newspaper going back to when we first started gc?tting
suspicious and you can see, the trail that it’s leading to, and the things that were said I’d
like to (ui), to take the pile of of the papers that I’ve pulled out with you, and just read
through them you know, in order

MD  Excellent, yeah we’ll do that

DC  Yeah

MD  Terrific .. now any other matters that you’d like to raise with us

DC  Ahm, no I don’t think so, I don’t think 80, I just don’t want this council édr_rupted you
know : S ,

MD  Sure

DC  Ireallydon’t but Coomera, as I said, is a massive area massive d'eVelbpment we've gota
thousand people a month coming here, and and if somebody don’t you' k;n'ow (ui)
hopefully, and it’s happened before, youknow we’ve allowed delegated authority and all
of a sudden we’ve found out oops, made a mistake oops made a mistake, and we’ve gota -
problem here, in our town planning area. Our problem is, we, we, have not been able to
keep our town planners, they’ve all gone into private enterprise, and we have got very
young people here, and of course they’ve got no control, they’re under the control of the
supervisor manager then director, and ah sometimes their reports were even changed, the
the town planners reports are changed further up the line, and the whole thing, as.I say
with the integrated planning (ui), it’s absolutely different, new, every, application is
judged on its merits. It’s not what the town plan says. ‘

MD  Okay ..look neither Ed nor I ah today, are authorised to indicate to you how the C;MC is
going to deal with this matter and what further inquiries it will take, well be te}kmg jche
information you’ve provided to us today, back to senior officers for their cops;delzatlf)n
and what decisions to make, ahm .. ah but we will do that, with a great sense of priority
ah and urgency so, ahm what we might do is, now unless you got anything-else to ‘

DC No

MD - To, to contribute

DC (Ui
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